
 

Protokoll nr 2 2024, från möte med Fiskekommunerna, FK 

Plats och tid:   9.00-15.30 Lysekil, R/V Svea 

Datum:                       14 mars 2024.  

Närvarande: 

 Lars Tysklind, Strömstad. Hans Schub, Jenny Åslund (Teams), 

Tanum. Jan Olof Larsson (Teams), Fredrik Handfast, Sotenäs. 

Susanne Pihl Baden, Lysekil. Lars Olof Axelsson, Uddevalla. Rolf 

persson, Anna Aldegren, Tjörn. Anders Kjellgren, Anna Dannjé 

Brooker, Öckerö. Madeleine Lilja (Teams), Göteborg.   

Michael Johansson, Fyrbodals kommunalförbund (studiebesöket). 

Mattias Sköld, SLU (guide under studiebesöket). Lina Waara, 

Jordbruksverket (Teams). 

R/V Svea:                    

Mattias visar oss ombord på forskningsfartyget Svea. Hemma hamnen 

för Svea är Lyskeil men med ca 250 dagar till havs är hon oftast ute på 

expedition. Fartyget är 69 meter långt och byggdes 2019 i Spanien. 

Ledningsgruppen guidades genom fartyget, från kommandobryggan 

ner till labbmiljöer och besöket avslutades med en intressant 

presentation från Mattias om forskningsverksamheten ombord på Svea.  

Ordförande tackade för ett mycket intressant och efterlängtat 

studiebesök.  

     

Mötet öppnas §1  

Mötet öppnades av ordförande Lars Tysklind. 

Val av justerare §2 

Fredrik Handfast utsågs till justerare. 

Föregående protokoll 

   §3 

Justerat protokoll från föregående möte, utskickat februari 2024.  

 Beslöts  

Att med godkännande lägga protokollet till handlingarna. 

 

 

 



Fastställande av dagordning 

§4.  

Remiss gällande areella näringar vid vatten har skickats till 

ledningsgruppen före mötet, förslag från Amanda att remissen 

behandlas under punkt 7, aktuella remisser. 

Beslöts, att fastställa dagordning med föreslaget tillägg.  

 

Nytt från kommuner och VGR:  

§ 5.   

Lysekil: Susanne meddelar att det inte är några större nyheter. Inget 

nytt om Kristinebergs framtid.   

Tjörn: Anna berättar att det pågår ett projekt i kommunen för att stärka 

lokalproducerad mat generellt. Under april kommer det att handla om 

sjömat. Det är organisationen Omställning Tjörn med bidrag från 

Leader som genomför initativet och utförs i seminarieform. Syftet är att 

inspirera till att fler ska verka inom lokalproducerad matproduktion.   

Öckerö: Anders berättar att kommunen har varit i kontakt med 

företaget Elous vind AB vilka projekterar havsvindparken Västvind. 

Västvind innefattar både kommunalt vatten (tillhörande Öckerö) och 

ekonomisk zon. Elous har nu begärt att hela området ska prövas som 

ett, vilket regeringen godkänt. Företeelsen är ej beprövad juridiskt 

förut. Anna informerar om ”Maritime Meet”– ett event inkluderat 

forskning, kommun, företag, myndigheter för grön omställning inom 

marin strategi. 14 maj hålls eventet.   

Uddevalla: Lars-Olof uppdaterar om projektet syresättning i Byfjorden, 

flottar konstrueras. Internationell (fransk) forskning har 

uppmärksammat projektet, eventuell kan projektet spridas 

internationell. Lars-Olof föreslog aktivitet/intresseområde för FK att 

engageras i under kommande period. Han hänvisar till pilotprojektet 8+ 

fjordar som hållit fiskefritt under senaste 15 åren vilket inte gett något 

positivt resultat på torskbeståndet. Förslaget gäller att FK 

uppmärksammar problemet med säl och skarv som toppredatorer.  

Tanum: Jenny informerar om att det var bra representation från både 

företag och politiker på Tjärnö företagsmässa. Tanum kommer att hålla 

marina matmarknaden i samband med Västerhavsveckan i augusti.  

Sotenäs: Fredrik berättar att Smögen-Lax borde få besked under 

våren. Symbioscentrum är engagerade i tre projekt. Bygga stenrev där 

10.000 ton sten ska sänkas ner för att bilda habitat för fisk. 

Tillsammans med FF Norden/Smögens nät testas en isländsk 

uppfinning där trålboden har bytts ut mot en ljusring där lyset är tänkt 

locka skaldjur in i trålen och på så vis minska bottenpåverkan och öka 

selektiviteten. Symbioscentrum är dessutom engagerade i Seame – 

elektronisk utrusning för att minska förlorade fiskeredskap (spökfiske 

och nedskräpning). Seame löser ut sig efter en period om två veckor 



utan syre från luften och visar vart redskapet är placerat så det enkelt 

kan bärgas. Prototyper tas fram före kommersialisering.  

Strömstad: Lars berättar att kommunen numera är med i Spökfiske 

projektet. Upphandling sker just nu i kommunen.  Lars berättar också 

att under beslutsrundan i regionfullmäktige för fortsatt projektstöd 

informerades om att FK möjligen kan bli part i satsningen från 

Regionen ”det goda livet i Skärgården”.   

Göteborg: Madeleine meddelar att BRG arbetar med en ansökan till 

Tillväxtverket kallad ”Next generation food system”. Projektets syftar till 

att omvärldsbevaka och kartlägga tillsammans med samverkansparter 

för att utveckla livsmedelssystemet i hela landet. Madeleine meddelar 

att staden samlar sig i hantering av remisser. Viktigt att flera 

näringsgrenar kommer till tals i svaren.   

Lars gör ett tillägg, att Elous (projekterar Västvind) sökt 

Fiskekommunerna i syfte att få kontakt med yrkesfiskare. Elous vill 

skapa projekt, hitta samexistenslösningar direkt med fisket.  

Beslöts, att godkänna informationen.  

 

 

Pågående och nya aktiviteter:  

§6 

a/ Amanda berättar att i fokusgruppen vattenbruk utifrån Nationella strategins 

handlingsplaner, har ett möte hållits där aktörer inom gruppen berättat om 

aktuella projekt.  

Frågan ställdes till ledningsgruppen om intresse finns att ingå som 

representant för FK i yrkesfiske/fritidsfiske fokusgrupp?  

Fredrik Handfast och Jan Svensson visade intresse.  

Beslöts, att godkänna informationen. Att Fredrik och Jan deltar i 

fokusgruppen under 2024.  

b. Tjärnö företagsmässa blev ett lyckat event meddelar samtliga parter i 

Fiskekommunerna som ingått i planeringsgruppen. Lars, Jenny och Amanda 

deltog under planeringen. Mässan summerades som ett brett arrangemang 

och gavs positiv feedback från deltagarna.  

Jordbruksverket  informerar  

  §7 

Lina Waara, fiskeripolitisk utredare på Jordbruksverket berättade om 

myndighetens aktuella uppdrag. En ny enhet har etablerats inom myndigheten 

kallad Vattenbruks och fiskerinäringsenheten, vilken är en kraftsamling för att 

samla kompetens för blå näringar. Nuvarande regeringsuppdrag berättar Lina 

är att ta fram en handlingsplan för den blå värdekedjan som en fortsättning på 

föregående uppdrag, att kartlägga den blå värdekedjan med fokus på sill och 



skarpsill. Ytterligare regeringsuppdrag om utveckling av svensk algindustri. 

Myndigheten håller workshop 23 april för kommuner gällande RU. 

Ordförande tackade Lina och Jordbruksverket för en informativ och 

pedagogisk dragning.  

 

Aktuella remisser 

 §8   

a/ Aktualisering av hamnar av riksintresse för yrkesfisket.   

Till mötet har förslag på svar från remissgruppen delats. Amanda gick 

igenom synpunkterna som förslaget innefattar. Mötet diskuterade 

synpunkterna och innebörden av ett riksintresse. Anna förtydligar att 

riksintresse är ett krav för att exempelvis söka EU-medel för utveckling 

av hamnen men inte ett skydd.  

Beslöts, att förslaget godkänns som remissvar. Amanda skickar 

svarsyttrandet till mottagaren före 31 april.  

b/ Delbetänkande regelförenklingar inom vattenbruket.  

Remissunderlaget delgavs i möteshandlingarna. Amanda summerar 

sammanfattningen av delbetänkandet, att tillstånd för odling föreslås 

tas bort samt att delbetänkandet inte föreslår en separat 

vattenbrukslagstiftning utan förenklingar föreslås i befintlig lagstiftning. 

Sista svarsdag är 31 maj. Under mötet framkom synpunkten att 

förslaget inte tar hänsyn till transparens i beslutsgången.   

Amanda föreslår att remissgruppen tar fram ett yttrande förslag med 

hjälp av berörda producentorganisationer och vid behov eventuellt 

konsulterar extern hjälp till kommande möte (17 maj).   

Beslöts, att remissgruppen tar fram förslag till yttrande till 

kommande möte. Att vid behov tillåts remissgruppen nyttja 

konsult för framtagande av svar.  

c/ Areella näringar vid vatten 

Remissunderlaget gällande Areella näringar vid vatten skickades inför 

mötet till ledningsgruppen. Amanda sammanfattade innehållet och 

mötet reflekterade över innehållet. Mötet lyfte att remissen tar hänsyn 

till strandskyddet och förändringarna tolkas som rimliga. 

Beslöts, att remissgruppen sammanfattar mötets synpunkter och 

delger förslag för yttrande till kommande ledningsgruppsmöte.  

Fiskekommunerna 2024-2026 

 §9   

 Västra Götalandsregionen har beslutat att Fiskekommunerna beviljas 

projektstöd för kommande period 2024-2026.  



Förslag till verksamhets-, kommunikationsplan utgår ifrån 

projektansökan har skickats till ledningsgruppen före mötet. 

Övergripande mål för nätverket ändras inte, däremot är aktiviteter för 

måluppfyllnad justerat. Mötet behandlade aktivitetsförslagen. 

a/ Verksamhetsplan  

Synpunkter på förslaget ges gällande redaktionella ändringar gällande 

mål 3. Amanda antecknar ändringarna och justerar 

verksamhetsplanen efter dessa. Verksamhetsplanen bör revideras 

årligen för att vara relevant.  

Beslöts, att mötet fastställer verksamhetsplanen för 2024-2026 

efter justeringar. Att verksamhetsplanen revideras årligen.  

b/ Kommunikationsplan   

Kommunikationsplanenens mål följer verksamhetsmålen vilket inte 

innebär några stora ändringar jämfört med föregående period. 

Justeringar föreslogs vilka Amanda antecknade.  

Beslöts, att fastställa kommunikationsplanen mot mindre 

redaktionella ändringar. Att kommunikationsplanen följer 

verksamhetsplanens revideringsintervall.  

 

Rapporter och kommande möten 

   §10 

a/ Länsstyrelsen har beslutat om vindkraftparken Poseidon. 

Beslutet att parken är tillåtlig har nu lämnats till Regeringen för 

slutgiltigt beslut. Gällande fisket hänvisar beslutet att tillsätta utredning 

där konsult ska utvärdera påverkan på fiskindustrin.  

b/ Ekonomirapport: Amanda delgav budget utifrån beviljat 

projektstöd.  

c/ Amanda uppmärksammar en spännande utlysning från EU gällande 

pilotprojekt för framtagande av framtidens fiskefartyg. Utlysningen på 

2,2 miljoner euro syftar till att ta fram en prototyp för ett fossilfritt fartyg 

med god arbetsmiljö.  

Beslöts, att godkänna informationen. 

 

Vad kommuniceras från mötet  

§11  

Studiebesöket på R/V Svea och SLU.  

 

Kommande möten 2024 

   §12 



Datum för kommande möten med Ledningsgruppen samt förslag till 

studiebesök.  

25 jan. Nordic Seafood Summit, Göteborg 

14 mars. Forskningsfartyget Svea, Lysekil 

17 maj. Fjordtorsk, Uddevalla 

13 sept. Ev. Turismfiske – Väderöarna, Tanum 

18 okt. 

29 nov/6 dec. Havs- och Vattenmyndigheten.  

 

Övriga frågor  §13   

Inga övriga frågor förekom.  

Mötet avslutas  §14  

Ordförande tackade ledningsgruppen för dagen och avslutade mötet.  

 

 ………………………………………………………….. 

 Amanda Gustafsson, sekreterare 

………………………………………………………… 

  Lars Tysklind, ordförande 

 

……………………………………………………………    

 Fredrik Handfast, justerare 

 

Protokollet är digitalt justerat  

 

  


